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Utorak, 4. jun 2003. 
Svedok C-047

Otvorena sednica
Optuženi je pristupio Sudu

Početak 9.07 h

Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. 
Izvolite, sedite.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospođo Uerc-Reclaf (Uertz-Retzlaff).

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gospodine svedoče, juče ste pomenuli 
boravak dobrovoljačkih jedinica u Bubanj Potoku i takođe ste pomenuli da 
ste tamo zaduživali opremu. Kakva je to bila oprema?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Radilo se o vojnoj uniformi i obući, znači 
čizmama, pantalonama, bluzi, potkošulji, jakni, dve kape smo dobili, 
opasače, znači, komplet jedna uniforma da se obuče, obuća, znači ratni 
ranac za municiju, za opremu, to je uglavnom bilo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kada ste napustili tu vojnu bazu, gde 
ste otišli?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Drugi dan od našeg dolaska u Bubanj Potok, 
sa vojnim autobusima i pod pratnjom policije otišli smo za Bajinu Baštu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Časni Sude, kako biste mogli da se 
orijentišete, Bajina Bašta se nalazi na karti pod tabulatorom 27 dokaznog 
predmeta Tužilaštva broj 326. Videćete negde pri dnu u blizini Skelana i 
Perućca, na srpskoj strani reke Drine, dok su Skelani sa bosanske strane. 
Gospodine svedoče, gde ste bili smešteni u Bajinoj Bašti?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Kad smo došli u Bajinu Baštu iskrcali smo se 
ispred Vatrogasnog doma.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko vas je tamo dočekao?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Sačekala su nas dva čoveka. Jedan se 
predstavio kao ‘’Učo’’, drugi kao ‘’Milan Lukić’’.

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

62

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je Milan Lukić bio Srbin iz Srbije ili 
iz Bosne ili možda nije bio Srbin uopšte?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Koliko sam ja s njim razgovar’o, on je bio 
Srbin iz Bosne, ali je rek’o da je zadužen za našu jedinicu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta je imao na sebi?
SVEDOK C47 - ODGOVOR: Milan Lukić je bio u civilu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako je izgledao?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Visok oko 175 do 180, dosta krupan, vilične 
kosti su mu bile izražene, jaku konstrukciju je imao.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kažete da je on bio zadužen za vašu 
jedinicu, ali kakva je, zapravo, bila njegova funkcija?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam imao jedan incident sa jednim 
dobrovoljcem, tako da sam, znači, drugi dan saznao i razgovarao sa Lukićem 
da je ...

TUŽILAC UERC-RECLAF: Zaustavimo se, jer moramo da pređemo na 
privatnu sednicu radi zaštite vašeg identiteta.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Rajo Božović, šta je on nosio na sebi?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: On je imao komplet uniformu, opasač i 
crvenu beretku. Mislim da je imao i američku pušku.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako je on izgledao?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: On je bio oko 180 santimetra, visok, plave 
kose i prilično tanak, rekao bih.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li znate kog je on etničkog 
porekla?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. Rajo Božović je Crnogorac, pa smo i o 
tome razgovarali.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Jeste li u Bajinoj Bašti zadužili oružje?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Odakle i ko vam ga je izdao?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: U sklopu Vatrogasnog doma, gde smo 
spavali, postojala je jedna prostorija kao podrum, kao magacin. Tu nas je 
Milan Lukić i imenovani Učo doveo i to je bilo puno oružja, vojnog oružja.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste sledećeg dana dobili zadatak 
da odete u Skelane?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, nakon zaduživanja oružja za kompletne 
ljude i municije, RAP-ova, znači, samo po 150 metaka, Milan Lukić nas je 
odveo preko mosta u Skelane. To je prvo mesto u Bosni od Srbije, kad se 
pređe Drina.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako ste otišli tamo, nekim prevozom, 
pešice?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne, to je dosta blizu tako da smo peške u 
koloni po dvojica. Došli smo do mosta, na mostu je bila vojna policija sa 
oklopnim trasporterom, međutim, nisu nas zaustavili, čekali su nas.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kad kažete vojna policija, da li mislite 
na policiju iz Bosne ili Srbije?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Iz Srbije. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Prilikom prelaska u Bosnu, da li ste 
videli neke druge snage kako prelaze most?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, dok smo se kretali prema školi u Skelanima, 
ja sam stajao sa Rajom Božovićem. U tom momentu iz Srbije u Skelane je 
prelazila kolona od četiri do pet kamiona sa specijalnim jedinicama Vojske 
Jugoslavije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Na osnovu čega ste mogli da ustanovite 
da su to bile specijalne jedinice i kakve specijalne jedinice?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, prvo video sam registarske oznake na 
kamionima, video sam njih, znači, te specijalce, a ranije iz prakse, čak 
jednom sam i bio u Nišu, poznata mi je ta uniforma i njihov način oblačenja 
... Kako izgledaju.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Spomenuli ste Niš. Kakva je to bila 
specijalna jedinica? Kako se zvala?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To su specijalne padobranske jedinice.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Jeste li videli i Crvene beretke kako 
prelaze u Bosnu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, jedan deo je već i bio ... Kažem dok sam 
ja stajao sa Rajom Božovićem, jedan deo je bio, negde oko 20, 30 ljudi, a 
drugi su trebali preći. Njih nisam sačekao.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je ovu dobrovoljačku jedinicu 
dočekao u Skelanima?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam odmah otišao u komandu, ispred 
komande, jedna baraka, to su nazivali komandom, sačekao me je 
potpukovnik ili pukovnik Kuljanin, mislim da se zove, jedan kapetan, njemu 
ime ne znam ... Znači, Milan Lukić je bio tamo.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ovaj pukovnik ili potpukovnik Kuljanin, 
kojoj vosci je pripadao? Gde je on bio pukovnik?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To je Vojska Republike Srpske, a koliko sam ja 
razgovarao sa njim, on je bio aktivno vojno lice, pa je nastavio u ratu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kada su vas dočekali u Skelanima, da li 
su dobrovoljci morali nešto da urade sa svojim srpskim ličnim kartama?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Kada je jedinica smeštena u školi, tu smo 
spavali. Iz komande mi je rečeno da pokupim lične karte, da ne smeju ljudi 
ići sa legitimacijama Srbije ... Ličnim kartama.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A zašto?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa rečeno mi je da u slučaju da neko pogine, 
Muslimani mogu da vide da je to vojska iz Srbije.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je to bila uobičajena praksa ili je to 
bilo prvi put da se vi suočavate sa jednim takvim zahtevom?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Uglavnom je bila praksa.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je bio glavnokomandujući u 
Skelanima? Jeste li to uspeli da saznate?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, u toku tih priprema bio je Kuljanin i 
Milan Lukić je bio kao neki koordinator. Tako sam ja shvatio.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, moramo na trenutak na privatnu 
sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ovi tenkovi, da li su oni imali neke veze 
sa vašom misijom?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. Njegove instrukcije su bile da ja uzmem 
‘’motorolu’’, što sam ja kasnije i uradio. Ostavio sam jednog od mojih 
vojnika kod tenka kako bih mogao da imam kontakt sa njim. I moja dužnost 
je bila da, znači, kad pređemo branu, kad počne akcija, da njemu javim na 
brdo gde su uporišta Muslimana, odakle se najviše puca, tako da su oni 
tenkovima neutralisali te kuće, položaje njihove.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je dobrovoljačka jedinica u tom 
trenutku bila podređena pukovniku Kuljaninu, odnosno, od koga ste dobijali 
naređenja?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, apsolutno. Znači, čim smo došli u 
Skelane, jedinica spada pod komandu Republike Srpske.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Objasnili ste nam kakav je bio vaš 
zadatak. A jeste li znali šta su druge jedinice činile u to isto vreme i gde?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, ja sam dobio od njih u komandi, od 
Kuljanina, topografsku kartu. Na poleđini bili su nacrtani pravci kretanja 
jedinica i moj zaključak je da se ide prema Srebrenici, Crvene beretke, 
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specijalne jedinice Vojske Jugoslavije, dok sam ja, u stvari, trebao da privučem 
pažnju Muslimana.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada bih svedoku pokazala dokument 
koji je zapravo jedna geografska karta pod tabulatorom 29, dokazni predmet 
Tužilaštva broj 326, zajedno sa ovim drugim kartama. Gospodine svedoče, 
da li je to ... Svedok, naime, ima kartu u boji. Da li je to original koji je sada 
pred vama?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, ovo je original. Topografska karta, 
‘’Višegrad 2’’.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Na karti vidimo ucrtane neke linije. Ko 
ih je ucrtao i šta one predstavljaju?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To sam ja u toku izviđanja obeležio, gde se 
nalaze Muslimani, njihove bunkere, pravac kretanja moje jedinice, ‘’Broving’’ 
(Browning) muslimanski u Osetnici, iz škole, a gore, ako vidite na karti je 
položaj Belih orlova, Crvenih beretki i specijalnih jedinica Vojske Jugoslavije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Časni Sude, upravo sam obaveštena 
da nemate poleđinu ove karte pa ću zamoliti svedoka da taj deo stavi 
na grafoskop. Odnosno, kažu mi da je imate, ali ne u celini. Naime, na 
karti su još neki dodatni delovi. Vidite ovde crtež 1, pa vas molim da nam 
objasnite, jer je na srpskom jeziku i ja to ne mogu da pročitam. Šta znači 
ovaj dijagram?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Znači, to sam ja dobio od njih, to su crtali 
oni u komandi, verovatno ovaj Bitić Dragan. Ja mislim da je to taj kapetan 
koji je bio komandant. Ovde su obeleženi sa krstom, piše ‘’Subotica’’, znači, 
to je moja jedinica, gore imaju dvoglavi orlovi, to su Beli orlovi i jedinica 
Republike Srpske je obeležena ovde, ovaj krstić ovde označava moj cilj. 
Znači, evo Osetnica i ostale jedinice, ne mogu da dešifrujem ovo njihovo i 
broj telefona, to jest njihov. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dobro, to nam je dovoljno, hvala. Pošto 
smo videli ovo područje i moguće odbranbene položaje Muslimana, da li je 
vaša jedinica zatražila dodatno oružje i ako jeste, da li ste ga dobili?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, ja sam tražio ručne bacače, tromblone, 
snajpere i tražio sam, to se zove levak za izbacivanje ručne granate, ručne 
bombe, kao i municiju.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A ko vam je to obezbedio?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Meni je Milan Lukić rekao, bilo šta treba, da 
problema nema što se tiče oružja. Šta god treba, dobićemo, tako je i bilo. I 
dva teška mitraljeza sam dobio, M-84.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ako se vratimo na Skelane, da li ste 
nešto zapazili u školi što se tiče muslimanskih zatvorenika?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, jedan dan su ... Drugi dan od mog 
dolaska u Skelane, Vojska Republike Srpske je dovela 15 civila, muslimanske 
nacionalnosti u školu u jednu prostoriju. 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da. I?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam bio prisutan, znači, spavaone su naše 
bile pored toga, oni su im psovali majku muslimansku i pretili su da će da ih 
predaju četnicima ako ne slušaju. Zatim su rekli da se skinu komplet i dali su 
im neke stare uniforme JNA, kao i puške M-48, stare puške.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da, nastavite.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Čitavo vreme su ih vređali i psovali i nijedan 
se od njih, kako su ih odveli sa vojnim kamionom, ni jedan od njih se nije više 
vratio. To sam i čuo komentare od ovih vojnika Republike Srpske, navodno 
da su puške pokvarene i da idu na prvi položaj, na prvu liniju.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je ova četnička jedinica zaista 
učestvovala u borbenim dejstvima koje im je zadao pukovnik Kuljanin?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. Ja sam krenuo u tu akciju. Bio sam, oko 
pet-šest sati je trajala akcija, dok su pružali aktivan otpor Muslimani. Tamo 
postoji jedan potok koji ja nisam dozvolio da moja jedinica pređe, jer preko 
snajpera sam video ... 

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Samo trenutak, gospodine, ne trebaju 
nam detalji borbenih dejstava, dovoljno je samo da ih ukratko spomenete. 
Ja bih radije postavljala nekoliko pitanja koja su nam zaista potrebna. Da li 
ste imali podršku iz tenkova koje ste ranije pomenuli da ste dobili iz Srbije?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste spalili sela kao što vam je 
rečeno?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Zašto ne?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pre polaska, prvo sam naredio jedinici da 
niko ne sme dirati civile, žene, decu, starce i ko ne nosi oružje, a osim toga, 
video sam nakon tog aktivnog pružanja otpora, da su samo civili ostali, 
žene, deca, tako da sam izdao naređenje da se vratimo nazad.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste dobili novi zadatak u 
Skelanima?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, čim smo se vratili u Skelane dobili smo 
zadatak da idemo na Jezero, mesto Jezero, ja nisam znao gde je to.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I šta je tamo trebalo da radite?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: A jedan deo jedinice je otišao, rečeno mi 
je da su aktivne borbe vojske Republike Srpske i ovih specijalnih jedinica i 
Crvenih beretki sa Muslimanima, da idemo da pomognemo.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Nije potrebno da idemo u detalje te operacije, 
jer nam ti detalji nisu potrebni, ali bismo morali na kratko da uđemo na 
privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kada je dobrovoljačka jedinica otišla, 
da li su poneli sa sobom oružje ili su ga ostavili?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, to je apsolutno tačno. Mi smo ostavili 
sve. Vojna policija Republike Srpske je bila na mostu i oni su nas pretresli.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako se obično postupalo, kakva je bila 
procedura kada bi dobrovoljačka jedinica učestvovala u nekim borbama? 
Da li bi poneli oružje sa sobom kad se vraćaju kući ili bi ga ostavili?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Uglavnom se ostavljalo u komandu kojoj je 
pripadalo, a i imalo je slučajeva, moglo se preneti oružje uz potvrdu.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Izvinjavam se, moramo ponovo da se 
vratimo na privatnu sednicu, jer ćemo govoriti o nečemu što se tiče svedoka 
lično.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta se te videli u Arkanovoj kući?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, tamo gde sam ja bio, video sam nameštaj, 
kožne fotelje, ogroman televizor, kompjutere ... To je bilo prijemno odelenje. 
Obezbeđenje pod oružjem ispred kuće, u kući unutra, vozila ... Vozila garde 
sa oznakama tigra.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako su vas odvezli u Erdut?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Sa njihovim vozilom.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste morali da prođete neke 
kontrolne punktove i šta se desilo na kontrolnim punktovima?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Naravno. Punkt je bio u Bogojevu, na mostu, 
međutim nisu nas zaustavljali, samo su podigli ruke, pozdravili i mi smo ušli 
u logor.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ko je držao taj kontrolni punkt, policija, 
vojska ili neko drugi?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Policija.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Policija Srbije ili Republike Srpske?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Sa jedne strane policija Srbije, na drugom 
prelazu policija Republike Srpske.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gde ste boravili prvih nekoliko noći u 
Erdutu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: U šatoru.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je bilo i drugih ljudi u šatoru i 
otprilike koliko, ako možete da se setite?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa bilo je nas pet-šest novih i bilo je 
zarobljenika, tako smo ih zvali ... Dvadesetak.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ti zarobljenici, ko su oni bili?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Koliko sam ja video, to su Srbi. Ljudi koji su 
bežali, povlačili se iz Zapadne Slavonije, iz zone ratnih dejstava.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako su oni dospeli tamo? Da li 
znate?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, bilo je više načina. Jedan od njih je što 
prilikom prelaska, znači, u Srbiju, hvatali su ih, a drugi način je bio što je 
policija, Arkanova, išla ... Ja konkretno znam za Suboticu, na poznati buvljak, 
pravila racije i hapsila ljude, kao i u ugostiteljskim objektima.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kad se to dešavalo, te racije i hvatanje 
ljudi, da li je to bilo odmah posle pada Zapadne Slavonije ili se to dešavlo 
češće?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa bilo je to posle pada Zapadne Slavonije i 
učestalo 1995. godine, znači konstantno.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je subotička policija učestvovala 
u toj aktivnosti arkanovaca? Da li su sarađivali sa arkanovcima ili su ih 
zaustavljali u tome?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Bilo je situacija kada smo zajedno, znači, 
policija i oni pravili raciju, znači, legitimisani i ko je iz tih krajeva, vraćali smo 
nazad, odnosno oni su ih hapsili.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ovi zarobljenici, kako ih vi nazivate, 
kako se s njima postupalo u Arkanovom logoru?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Oni su imali obične vojne uniforme JNA. 
Mesto puške nosili su balvane, drvene, u ratnom rancu, znači na leđa nosili 
su pesak. Čitav dan je bilo fizičko maltretiranje, od udaranja nogu, stajanje 
na leđa kad su radili sklekove, trčanje, a bilo je i boksova gde su kerovi, čak 
su i tamo zatvarani, to sam video i naravno tukli su ih palicama.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Časni Sude, možemo li na kratko da 
pređemo na privatnu sednicu?

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Koliko je ljudi, koliko je vojnika bilo u 
Arkanovoj bazi, kampu, vaša procena?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tamo je bio jedan bataljon, straža, policija, 
recimo 400 ljudi, 500.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kakvi su ljudi bili članovi te jednice?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam pričao sa tim ljudima, naravno. Nisam 
se usudio da kažem da sam ja bio ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) 
... Ali oni su bili kriminalci, ubice. To je ono šta su oni pričali. Bili su pušteni 
iz zatvora ili su pobegli. Jedan deo njih je bio u Erdutu. Većina ih je bila 
takvih.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dok ste boravili tamo ... Možete li pre 
svega da nam kažete koliko ste tamo bili vemena, otprilike?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, negde oko dva meseca.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Tokom tog vremena, da li ste učestvovali 
u nekim borbenim aktivnostima?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Direktno, ne.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Šta ste radili tokom tog perioda?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Imali smo obuku svaki dan. Vežbe ... Komplet 
jedinica.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste imali noćnu obuku i ako jeste 
šta ste radili noću?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, imali smo noću. Išlo se na položaj prema 
Osijeku. Tamo smo demonstrirali silu, kako bih reko. Provokacije.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dok ste to radili, da li ste nekad naišli 
na jedinicu srpske policije?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kakva je to bila jedinica?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To su bile jedinice Državne bezbednosti 
Srbije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Možete li da nam kažete kakva je bila 
disciplina u Arkanovoj bazi?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Strahovita, tako mogu reći. Maksimalna 
disciplina, znači nema alkohola, postupa se po naređenju, higijena na 
najvećem nivou.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste videli samog Arkana?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Časni Sude, idemo na privatnu sednicu, 
molim.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Želela bih da svedoku predočim 
tabulator 20, a odnosi se na Vukovar. Četnički komandant Vukovara je poslao 
jedan zahtev, radi se o gospodinu Katiću, a zahtev je iz decembra 1991. 
godine, molba, zapravo. Pogledajte ovaj dokument i na osnovu njegovog 
izgleda i pečata, recite nam da li se radi o autentičnom dokumentu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. Ovo je potpisao gospodin Katić, 
kapetan svih dobrovoljaca u Vukovaru. Njega je Šešelj poslao tamo da 
bude komandant svih četnika iz Srbije, na tom delu Vukovara. Ovo je pečat 
opštinskog štaba Teritorijalne odbrane Vukovara.Fo
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Već ste pomenuli Lančužanina- 
Kamenog iz Leve supoderice, da li znate da li je on dobio unapređenje i, 
ako jeste, u šta?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, Milan Lančužanin-Kameni je dobio 
zvanje vojvode, četničkog.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ovde vidite, takođe i ime Miroljub 
Vujović, komandant Teritorijalne odbrane i Stanko Vujanović načelnik 
Teritorijalne obrane Vukovar. Da li su i oni bili pripadnici Srpskog četničkog 
pokreta, odnosno zašto su oni uopšte na ovom popisu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne, oni nisu pripadali Srpskom četničkom 
pokretu, ali su četnici na tom terenu pripadali njima, pod njihovom 
komandom.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: U redu, hvala. Završili smo sa ovim 
dokumentom, ali u vezi s njim imam pitanje, u vezi sa dokaznim predmetom 
koji se koristi s jednim drugim svedokom. To je dokazni predmet Tužilaštva 
broj 387, tabulator 31. Radi se o jednoj odluci o napadu na Vukovar, jednoj 
ofanzivnoj akciji 29. oktobra 1991. godine. Gospodine svedoče, ne tražim 
da vi komentarišete ovaj dokument, jer se to ne tiče vas, ali imam nekoliko 
pitanja. Pogledajte, molim vas, prvu stranu ovog dokumenta pod naslovom 
“Zadaci jedinicama”, pa pod brojem jedan: ‘’Odred Leva supoderica’’, zatim 
‘’odred Petrova Gora’’. Mene zanima da li je odred Petrova Gora takođe 
jedna od jedinica Srpskog četničkog pokreta?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Zatim, dalje imamo četa dobrovoljaca 
Novi Sad, znate li, možda, jesu li i oni u vezi sa četničkim pokretom?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Po mom mišljenju to su dobrovoljci pri vojsci 
Jugoslavije.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Pogledajte stranicu 2, tačku 3, gde se 
navode jedinice. Videćete gde se u sredini spominje Prva dobrovoljačka četa 
Smederevska Palanka. Da li je to isto jedna srpska dobrovoljačka jedinica ili 
nešto drugo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, verovatno je četnička jedinica.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Na osnovu čega to zaključujete?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, nakon pada Vukovara bio sam tamo i 
vidio sam dosta ljudi iz tog kraja i razgovarao sam sa njima.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala, to je sve što sam htela da znam 
u vezi s ovim dokumentom. A sada ću da vam pokažem jednu fotografiju, 
dokument pod tabulatorom 24, kvalitet nije bog zna šta, kao što možemo 
da vidimo na ekranu. Da li je vama pokazana ova fotografije za vreme 
priprema za vaše svedočenje?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I možete li da nam kažete ko je na 
slici?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Koliko ja vidim, pa mislim da je to četnički 
vojvoda Aleksić iz Bosne.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kako ga vi poznajete?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa video sam više ... Čuo sam za njega, a više 
njegovih fotografija sam video, čak ima i kalendar jedan sa njegovim likom. 
Mislim, slika je nejasna. Bilo je četnika sa bradom, dosta njih tako. Mislim 
da je to on.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: I na kraju ovog svedočenja htela bi na 
trenutak da pređemo na privatnu sednicu. 

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Miloševiću.

UNAKRSNO ISPITIVANJE: OPTUŽENI MILOŠEVIĆ

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine Mej (May), po mojoj oceni, 
mi idemo često na privatne sednice kako se ne bi otkrio identitet svedoka. 
Učiniću sve da ne zahtevam privatne sednice i neću pominjati ime svedoka, 
ali ću pominjati događaje. Želim ovo da razjasnim, jer je ovo jedan od 
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primera da druga strana može da zaključi da su ovo neistine, ali ipak forsira 
ovakvu vrstu svedoka. A ja ću to dokazati. Vi ste, gospodine, C-047, Kroacija-
047, kako što piše u ovoj vašoj izjavi i onome što ste govorili juče, pristupili 
Srpskom četničkom pokretu, Srpskoj radikalnoj stranci zato što ste za kralja 
i da srušite komuniste, odnosno kako ste ovde napisali, evo na strani 4: “Da 
se otarasimo komunista i Miloševića”, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, čak ste rekli juče da ta jedinica 
koju ste formirali bila je za svrgavanje socijalista, da sruše komuniste, da bi 
se borili protiv mene i tako dalje. Zar nije tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno, bilo je više takvih jedinica.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. Vrbovali ste oficire, kažete, 
vrbovali pripadnike Vojske Jugoslavije, ili JNA, policajce, sve to u funkciji 
moga obaranja, a rekli ste čak da je mnogo oficira i policajaca pristupilo tom 
vašem četničkom pokretu, je l’ tako? 
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A onda se taj pokret raspao, kao što ste 
rekli juče, 1995. godine, kad su podaci došli do Državne bezbednosti, pa 
ste se plašili hapšenja?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije tačno, ja sam rekao 1993. godine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Raspao se 1993. godine?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, kad su podaci došli u ruke 
Državne bezbednosti i vi se plašili hapšenja?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je l’ tako?
SVEDOK C47 - ODGOVOR: Tako je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E pa dobro, znači, vi organizujete taj 
pokret da mene srušite, vrbujete i policajce i oficire, raspadate se onda kada 
vaši podaci dospeju u ruke policije i vi se plašite hapšenja, a uz to tvrdite, 
sad je to sledeće pitanje, kako ste vi sarađivali u Subotici sa Socijalističkom 
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partijom Srbije. U tim svim radnjama koje sam ja kratko opisao, a na koje ste 
mi vi odgovorili. Je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije tako.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, rekli ste kako ste sarađivali sa 
Socijalističkom parijom Srbije i da je Socijalistička partija Srbije isto tako 
nastojala da otera Hrvate, Mađare i tako dalje iz tih krajeva, jeste tako rekli?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam rekao da je Srpska radikalna stranka, 
lideri Srpske radikalne stranke, a apsolutno nisam pomenuo Srpski četnički 
pokret. A druga stvar, da vam odgovorim na pitanje, što se tiče policije i 
oficira JNA ili Vojske Jugoslavije, nemojte misliti da su svi bili za vas. Mnogi 
pametni ljudi su realno razmišljali i znaju šta je komunizam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja ne ulazim u te vrednosne 
ocene za koje sebe vi smatrate kvalifikovanim, ja mislim da vi i danas ne 
znate isto tako to o čemu govorite, što tvrdite. Ali doći ćemo na to.

SUDIJA MEJ: On može da iznese svoj komentar. Vi imate običaj da postavljate 
vašim svedocima pitanja o politici. To često radite, prema tome, možete 
to pitanje da mu postavite. Međutim, ima jedna druga stvar, gospodine 
C-047, molim vas, nemojte da zaboravite da pre nego što počnete da 
odgovarate, da je mikrofon optuženog isključen. On mora da bude isključen 
i tek onda počnite sa svojim odgovorom. Drugo, ako postoje neka pitanja 
za koja mislite da bi eventualno mogla da otkriju vaš identitet i ako želite da 
odgovorite na privatnoj sednici, molim vas uputite nam takav zahtev i onda 
ćemo da pređemo na privatnu sednicu. Izvolite, gospodine Miloševiću?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, precizirate, dakle, kako nisu 
socijalisti, Socijalistička partija Srbije u Subotici sarađivali sa Srpskim 
četničkim pokretom nego sa Srpskom radikalnom strankom, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A rekli ste rekli ste da je Srpska radikalna 
stranka organizovano nastupala da se isteraju pripadanici drugih nacionalnih 
zajednica sa tih prostora, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Srpski četnički pokret je nešto drugo, nije 
politika.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja vas pitam za Srpsku radikalnu stranku, 
jer vi sad kažete da je Srpska radikalna stranka to tako organizovala i da je 
sarađivala sa Socijalističkom partijom Srbije.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, dugo godina ste bili u Subotici 
i radili u Subotici. Da li vi znate koliko je Hrvata i Mađara bilo članova 
Socijalističke partije Srbije u Subotici? Nekoliko stotina Hrvata i Mađara 
članova Socijalističke partije Srbije u Subotici, je l’ znate to?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije mi poznato.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije vam poznato? Dobro, ako vam nije 
poznato članstvo Socijalističke partije Srbije u Subotici. Vama je poznato, 
ovoga, četničkog pokreta. Znate da je, na primer, predsednica opštinskog 
odbora u Subotici od 1990. do 1995. godine bila Ana Prčić, Bunjevka?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, poznato mi je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, da li znate da je predsednik 
odbora za ceo severnobački okrug i istovremeno član Glavnog odbora 
Socijalističke partije Srbije od 1994. do 1996. godine bio Tibor Molnar, 
Mađar, a posle njega Mihalj Vermeš, isto tako Mađar. Znači čelne ličnosti 
Socijalističke partije Srbije na čitavom severnobačkom okrugu ... Bio 
istovremeno i savezni poslanik u Veću građana. Je l’ se sećate tih ljudi? To 
su poznati ljudi.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Mislim da to apsolutno nije važno i u 
četničkom pokretu je jako puno bilo i Mađara i Hrvata.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja vas ne pitam da vi cenite šta je važno. 
Ja vas pitam da li znate ili ne znate?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije mi poznato, nisam pratio politiku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. A dobro, je l’ znate da je 
predsednik Opštinskog odbora u Subotici u više saziva, uključujući i danas, 
na primer Branko Pokonić, takođe Bunjevac.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije mi poznato da je Bunjevac.Fo
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, a je l’ vam poznata, na primer, 
Mađarica, Margit Savović iz tog kraja, koja je bila čak i savezni ministar i, 
zaista, Mađarica. Je l’ vam ona bar poznata?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, vi govorite o par 
pojedinaca od 150 hiljada stanovnika.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja vam govorim o tome da vi govorite 
neistinu o bilo kakvoj saradnji Socijalističke partije Srbije, u kojoj je bilo više 
stotina Hrvata i Mađara u Subotici, gde su glavne ličnosti na čelu te partije, 
kao što vidite, predsednica od 1990. do 1995. godine Ana Prčić, Bunjevka, 
Tibor Molnar, Mihalj Vermeš i tako dalje i vi hoćete ovde nekom da prodate 
priču kako su oni, ta rukovodstva, sarađivali na tome da isteruju Mađare ili 
Hrvate. Je l’ to ono što hoćete da ispričate?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam rekao Dušan Stipanović-Duško da je 
sarađivo sa liderima Srpske radikalne stranke, svakodnevno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije tačno, to je, to bi bilo neverovatno. 
Stipanović je bio, Stipanović takođe nije Srbin. Stipanović nije srpsko 
prezime, a drugo, on je bio sekretar Opštinskog odbora, kome je šef bila 
upravo, upravo ova ...

SUDIJA MEJ: Slušajte, gospodine Miloševiću, nema smisla da se prepirete sa 
svedokom. To smo vam već toliko puta rekli. Ovo je dobar primer. Čuli ste 
šta je svedok rekao. To je njegov iskaz i nema smisla da se dalje prepirete. 
Tako samo gubite vreme. Idemo dalje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, mislim takav apsurd je nužno 
da se čuje, da se čuje javno, da ga čuju u Subotici ... Sarađuje Socijalistička 
partija Srbije sa Srpskim četničkim pokretom i radikalima. Pa, dobro je l’ 
vi znate da je radikalna stranka svih tih godina bila najljuća opozicija 
Socijalističkoj partiji Srbije?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Za javnost.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Za javnost.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A tajno sarađivali, je l’?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A za javnost bili opozicija?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ha, ha, odlično. Dobro ste vi to, dobro 
ste vi to obavešteni, da je moguće, mislite, u političkoj, na političkoj sceni 
najžešće se sukobljavaju, a onda tajno sarađuju, je l’ tako? To vi tvrdite? 
Molim vas da samo demistifikujemo jednu stvar. Na samom početku, pošto 
gospodine Mej, dama preko puta je nastojala da da nekakav značaj, nekakav 
značaj ovom svedoku, tabulator, tabulator 1, molim vas da se ne zatvara 
sednica, jer neću čitati nikakvo ime, ne može da bude identifikovan svedok 
...

SUDIJA MEJ: Idemo na privatnu sednicu da bismo raspravili o ovom 
dokaznom predmetu.

(privatna sednica)

SUDIJA MEJ: Mi smo na privatnoj sednici, da li je to tačno?

sekretar: Mi smo sada na otvorenoj sednici.

SUDIJA MEJ: Da, na javnoj smo sednici. Ima jedna stvar koju želi da kaže 
gospodin Najs.

TUŽILAC NAJS: Hvala vam. Tiče se rasporeda svedoka za ovu nedelju. B-
024 mora da se vrati i završi svoje svedočenje. Mislimo da će to da zauzme 
jedan normalan radni dan. Optuženi, Pretresno veće i prijatelji suda dobili 
su pismeno objašnjenje zbog čega ovo mora da se uradi najbrže moguće i, 
mada žalimo što moramo tako da uradimo, tražimo da se svedočenje ovog 
svedoka uklopi oko svedočenja B-024, ako to bude bilo neophodno, zbog 
toga što ovaj svedok neće danas da završi. Ima još jedan problem u vezi sa 
svedokom B-1098 za koga imamo još dva dela materjala koji je dostavljen 
stranama, juče. On je zadržan ovde i treba da se vrati kući u petak, ali bi 
bilo vrlo poželjno da on završi svoje svedočenje sutra. Prijatelji suda su nam 
rekli, kada su pregledali materijal, da im je potrebno pet minuta za tog 
svedoka, a shvatio sam da je optuženom potrebno malo više, otprilike 10 do 

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

80

15 minuta. Znači, za ovog svedoka treba nam ukupno oko pola sata. Ja bih 
zamolio da se sam materijal ne pregleda u sudnici. Možemo da računamo 
na to da će da bude pregledan van sudnice, prethodno i mi bi smo tražili, 
otprilike, pole sata, ili malo više, tako da on može da se vrati u petak. Možda 
bismo mogli sutra da radimo malo duže nego obično, da zađemo malo u 
popodne, ukoliko je optuženi u stanju da se složi s tim i ukoliko svi drugi 
faktori od kojih to zavisi budu raspoloživi, inače će dva svedoka da se zadrže 
bez njihove krivice.

SUDIJA MEJ: U redu, razmotrićemo to. Vi tražite da B-024 i B-1098 budu 
ubačeni u raspored, što možda zahteva od ovog svedoka da ponovo dođe 
iduće nedelje.

TUŽILAC NAJS: Tako je.

SUDIJA MEJ: Slažemo se s tim.

TUŽILAC NAJS: Hvala puno.

SUDIJA MEJ: Sutra popodne ćemo to konačno da rešimo. Izvolite, gospodine 
Miloševiću.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodine Najs, gospodine Mej, zar nije 
racionalnije završiti, ako je neophodno, sutra toga B-024, a danas ovaj kratki 
nastavak od ovoga prošloga, pa onda imate samo jednog koji mora da se 
vraća, a to je ovaj koji sad sedi, nećete imati više. Ako danas rešite problem 
ovoga B-1098 i sutra imate B-024 ceo dan ...

SUDIJA MEJ: Mi smo zamoljeni da B-024 dođe ovde sutra. Mi ćemo danas 
uraditi koliko god možemo sa C-047. Na kraju dana ćemo da preispitamo 
situaciju i razmotrićemo i mogućnost da radimo malo duže sutra popodne, 
ali to su sve mogućnosti koje imamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali, ako se sutra radi duže popodne, 
onda ja gubim vreme koje je, inače, prilično kratko ... Imam sa svojim 
saradnicima, jer ja imam to vreme dato od 15.00 do 16.45, a ja jedva 
stignem u 15.00, nekad posle 15.00, tamo, nazad. Dobro, mogu da 
nastavim. Mi smo, nadam se, na otvorenoj sednici? Dobro, vi ste objasnili 
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kako ... U stvari, javno je radikalna stranka bila opozicija, a u stvari, tajno je 
bila neka saradnja, to vi tvrdite, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, je l’ to, znači, javno je Šešelj bio 
u zatvoru, a tajno je bio kod kuće, u to vreme?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ‘ajmo onda dalje da vidimo. 
Molim vas, vi tvrdite da ste radili tu gde ste radili i, evo, nećemo da otvaramo 
to pitanje gde ste radili, da ste imali problema sa svojim nadređenima, da 
ste i tamo imali problema sa nadređenim, je li tačno da ste imali problema 
zbog alkohola?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A koliko sam shvatio upravo iz dokumenta 
koji je gospođa Uerc-Reclaf prikazala sad pred kraj, neću pominjati nikakvo 
ime, ni bilo šta, da je i tu, između ostalog, rečeno, pošto je reč o jednoj 
krajnje negativnoj oceni vašeg ponašanja sa konačnom merom prema vama 
u vašoj stranci, znači u Srpskoj radikalnoj stranci, kaže: ‘’Lično učestvovao 
u stvaranju nepoznatih paravojnih formacija, pa onda u takav, nazovi rad, 
uključivao ličnosti sa tih prostora sklonih alkoholu i kriminalu’’, pa onda 
kažu isti taj, pominju vaše ime: ‘’Pod dejstvom alkohola obukao maskirnu 
uniformu i išao gradom tokom predizborne kampanje, uznemiravao 
građanstvo u stanu gospođe’’, te i te ...

SUDIJA MEJ: Idemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kažete da su na jesen 1981. godine 
izbili prvi sukobi na Kosovu između albanskih terorista i policije. Da li se 
sećate zašto su izbili ovi sukobi?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Znam da su federalne specijalne jedinice pod 
komandom Franca Kosa otišle na Kosovo od 13. maja.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U redu. Vi kažete da su sukobi izbili 
između, pročitaću to iz vaše izjave: ‘’Između kosovskih albanskih terorista i 
policije’’. Da li je to tačno?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, juče ste rekli, kada ste govorilo 
o ovome na Kosovu, rekli ste da je bila represija tamo nad Albancima. 
S obzirom na to, ovde ste lepo rekli da je konflikt bio između albanskih 
terorista i policije
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To nije moje mišljenje. Ono što je ovde 
napisano je ono što sam ja rekao

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: O, znači vi ne znate ništa šta se 
dogodilo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: O, znam ja vrlo dobro.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Šta se, onda, dogodilo na Kosovu 1981. 
godine?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Albanci su tražili svoja prava. Tražili su svoju 
republiku, tražili su da imaju svoju vladu, tražili su policiju. Ali to im nije bilo 
dozvoljeno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali oni su sve to imali u okviru svoje 
autonomije.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Teško da su imali.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi čak ni to ne znate, takođe?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja znam. Teško da su imali bilo šta od toga.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U redu. Nisu imali republiku, naravno. 
Oni sigurno nisu imali republiku, to je u redu. Pomenuli ste, kada se govorili o 
Kosovu, da ste imali kontakte sa članovima vojne kontraobaveštajne službe. 
Pomenuli ste pukovnika Petrovića, čiji je nadimak bio ‘’Pižon’’. Možete li da 
mi objasnite šta to znači, zašto je to važno, zašto su kontaktirali?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam morao da znam članove KOS-a tokom 
1991. godine ...(izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ...

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



Utorak, 4. jun 2003.  / Svedok C-047

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

83

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, sada se razgovara o položaju svedoka 
i o tome koga je sretao na tom položaju, u njegovoj profesiji.

SUDIJA MEJ: Idemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Govorili ste o poseti Vojslava Šešelja, 
predsednika Srpske radikalne stranke, vašem kraju, u jesen 1990. godine. 
To je tačno, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne 1990. godine. To je bilo 1991. godine. 
Izvinjavam se, na koji sastanak vi mislite?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Govorim o prvoj poseti o kojoj ste i vi 
govorili tokom svedočenja.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Kada sam upoznao Šešelja, da li na to 
mislite?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pogledajte treću stranu vaše izjave, gde 
kažete: ‘’Tokom jeseni 1990. godine’’. Da li je to tačno, ili ne?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je to bilo u jesen 1990. godine?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, u pravu ste. Da, bilo je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pretpostavljam da ovo nije za zatvorenu 
sednicu, ali tada, u skladu sa ovim događajima, tokom boravka Šešelja te 
1990. godine, vi ste izrazili želju da budete član radikalne stranke, je li 
tačno?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A u ovoj rečenici ste rekli sledeće: ‘’U 
to vreme sam bio spreman da se borim sa svakim, kako bi se oslobodili 
komunista i Miloševića.’’ Da li je to tačno?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Samo da utvrdimo ovo. To je bila jesen 
1990. godine, je li tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U redu. Dobro. Zbog ovoga sam ja hteo 
da utvrdimo ovo, jer vi ni ovde ne govorite istinu. Da li znate, a s obizrom 
da ste o tome svedočili, da li znate da je organizacija, prema podacima koje 
sam dobio od mojih saradnika, a koje su oni detaljno proverili, podaci o 
članovima su javni i oni su registrovani, lokalni odbor u Subotici je formiran 
sredinom maja 1991. godine, a vi govorite o jeseni 1990. godine.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Samo jedna ispravka. Ja sam govorio da sam se 
sastao sa Šešeljem 1990. godine. Dvoje ljudi, koje sam takođe spomenuo, su 
osnovali nezavisno od Srpske radikalne stranke koja je zvanično registrovana 
u maju 1991. godine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U jesen 1990. godine Srpska radikalna 
stranka nije postojala.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije se tako zvala.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da razjasnimo ovo. Je l’ vama to poznato 
da nije postojala Srpska radikalna stranka?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije se tako zvala.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Je li vam ... Pa nije imala šta da se zove, 
nije postojala. Je li vam juče gospođa Uerc-Reclaf ovde dala, da ne tražim 
sad tabulator, osnivačku skupštinu u Kragujevcu kad je formirana i prvi put 
se čulo za ime Srpske radikalne stranke, u februaru 1991. godine. Prema 
tome, vi u jesen 1990. godine niste nikako mogli razgovarati ni s kim, pa ni 
sa Vojislavom Šešeljem o Srpskoj radikalnoj stranci.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam rekao da se Srpska radikalna stranka 
nije onda zvala Srpska radikalna stranka, drugi pokret je bio koji je Šešelj 
vodio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja vas pitam drugo, vi govorite o 
Srpskoj radikalnoj stranci, ali, molim vas, da idemo dalje. Ja tvrdim da ste vi 
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i taj susret, odnosno taj njegov dolazak izmislili, jer je Šešelj, u jesen 1990. 
godine, bio u zatvoru i nije bio u Subotici.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja bih zamolio Sud, ako može, par minuta 
na zatvorenoj sednici.

SUDIJA MEJ: Da. Idemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Juče ste govorili o određenim događajima 
u selu Jankovci, opština Vukovar. Vi kažete da su srpski pobunjenici napali 
policijsku stanicu i da vam je jedna osoba, čije ime zbog vaše sigurnosti, 
a i da bismo ostali na otvorenoj sednici, ne mogu da kažem, rekla da oni 
pripremaju napad na Borovo Selo i da vam je on, navodno, ispričao plan 
napada na Borovo Selo.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da li vi mislite na ovaj drugi pasus, peta 
strana? Napad grupe srpskih civila je bio na policijsku stanicu u Jankovcima. 
To lice koje se sada ovde spominje je sada u Subotici, a ovaj drugi, ne bih 
ime hteo da spomenem, je organizovao već četničke jedinice i obuku je 
imao, trebao je da pređe, odnosno i prešao je preko Plavna u Borovo Selo, 
1991. godine, u maju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi kažete, da vam je ta osoba koja 
je, nesumnjivo pripadnik Srpskog četničkog pokreta, je l’ tako, rekla da 
pripremaju napad na Borovo Selo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Na Hrvatsku. Ja sam napomenuo Borovo 
Selo, na Hrvatsku, na Hrvate.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Taj i taj ‘’mi je rekao da pripremaju 
napad na Borovo selo’’. Tačka. Eto, to piše.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.Fo
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prvo, je li tačno da ste izmislili da ste 
stupili u kontakt sa tim čovekom pred događaj u Borovom Selu? Je l’ znate 
kad je tačno bio događaj u Borovom Selu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: U maju, koliko se ja sećam, 1991. godine. 
Ne znam datum tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Bio je 2. maja. Bio je 2. maja. Čak pre 
učlanjenja u stranku tog čoveka, 2. maja, a bilo ko se od vas mogao učlaniti 
u stranku tek posle 15. maja 1991. godine, jer tada ste tek osnovali stranku 
u Subotici.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Stranka je postojala, a registrovana je u 
maju

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U redu. Ako znate šta se dogodilo u 
Borovom Selu i Jankovcima, kada kažete da su srpski pobunjenici napali 
policiju?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: U Jankovcima znam da su napali policijsku 
stanicu, navedena lica ovde koja imamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Recite mi, molim vas, to ste povezali sa 
Srpskom radikalnom strankom, znači, događaj koji je nastao pošto, koji je 
nastao pre nego što je Srpska radikalna stranka formirana.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne, ja apsolutno ne povezujem Srpsku 
radikalnu stranku sa tim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako ne povezujete kad kažete da vam 
je taj čovek za koga govorite da je istaknuti predstavnik upravo te političke 
stranke rekao kako pripremaju napad na Borovo selo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne govorimo o istom licu, gospodine 
Miloševiću. Za Jankovce je jedno lice, a za Borovo Selo je drugo lice.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vi znate da je 5., da je 2. maja 
prilično brojna grupa pripadnika hrvatske policije upala u Selo i počela da 
puca, čim su izašli, po kućama Borovog Sela? Je l’ vam poznato to?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne znam ništa o tome. Iz javnosti mi je nešto 
poznato.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A vi ne znate ništa.
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Čuo sam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, dobili ste obaveštenje da Srbi 
pripremaju napad na Borovo Selo, a situacija je potpuno suprotna, al’ vi o 
tome ne znate ništa?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Znam, ali nismo o tom diskutovali.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je l’ se sećate da je toga dana, 2. maja, 
HDZ nasilno zauzelo Radio-stanicu ‘’Vukovar’’ i imenovala novog direktora 
Zdravka Šeremeta, člana Opštinskog odbora ...

SUDIJA MEJ: C-047, niste završili prethodni odgovor, želite li da pređemo 
na privatnu sednicu ili možete da završite odgovor. Naime, iznesena je pred 
vas tvrdnja da ste vi dobili informacije da Srbi napadaju, odnosno da se 
pripremaju da napadnu Borovo Selo, dok je stvarna situacija bila suprotna, 
a tvrdi se ovde, optuženi vam tvrdi da vi o tome ništa ne znate. Želite li da 
pojasnite svoj odgovor? Želite li da odemo na privatnu sednicu?

SVEDOK C-047: Da, da.

SUDIJA MEJ: Idemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Moje pitanje je vezano za deo vaše 
izjave u kome vi objašnjavate da je jedan priradnik pokreta vama rekao da 
oni planiraju napad na Borovo Selo. Da li vi znate, pa ću vas posle pitati 
šta se zapravo tamo dogodilo, pa imam još jedno pitanje u vezi s tim, da li 
znate da je tada prilikom upada hrvatske policije u Borovo Selo, da je ubijen 
jedan meštanin, a u ambulanti su kao taoce držali žene i osoblje ambulante 
i decu? Je l’ se sećate toga?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, ja ne znam kakve 
to veze ima sa mojom izjavom? Ja govorim ono u vezi onoga lica šta mi je 
rek’o.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pre toga imate upad u Borovo Selo. 
Vi govorite da su Srbi planirali napad na Borovo Selo što je, što je notorna 
laž.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Srbi iz Srbije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Srbi iz Srbije da su planirali napad 
na Borovo Selo, što je notorna laž, jer nisu Srbi napali Borovo Selo, nego 
se desilo sasvim obratno. A da li znate da je intervencijom jedinice JNA 
upravo zaustavljena ta bitka tamo i da su oni spasili ove hrvatske policajce 
i omogućili im da napuste selo, jer oni su došli i upali u selo, počeli da 
pucaju po ljudima, razvila se borba, uzeli su za taoce žene i decu i ljude u 
ambulanti, medicinske sestre i druge, došla jedinica JNA, blokirala i izvela 
hrvatske policajce bezbedno napolje. Ni metka nije opalila JNA, je l’ vam 
poznato?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Poznato je to. Sa trasporterima su bili tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Tada je komanda Prve vojne oblasti dala 
javno saopštenje da pripadnici JNA, u toku tragičnih događaja kod Borova 
Sela, uopšte nisu upotrebili vatreno oružje, nisu ispalili ni jedan metak, 
već angažovanjem jedinica JNA prekinut oružanin sukob i sprečeno dalje 
krvoproliće. Sećate li se toga?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Sećam se, ali krvoproliće nije sprečeno. 
Nastavljeno je, na žalost.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li ste čuli da su tih dana minirani 
restorani čiji su vlasnici bili Srbi: “Sarajka” vlasništvo Đorđa Pejčića; 
“Krajišnik” takođe ime; ime objekta “Tufo” i tako dalje ... Da li se sećate svih 
tih događaja iz tog vremena?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Toliko ne poznajem, ovaj, nisam imao 
vremena da pratim svaki događaj, šta se dešavalo tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, pomenuli ste malopre zagrebački 
“Vjesnik”, pa, sećate li se imena Josipa Boljkovca, jednog od najbližih 
saradnika Franje Tuđmana?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, da li ste možda imali prilike, on je, on 
je izjavio, dakle, on je izjavio, ja njega citiram: “Istina je da su njih četvorica 

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



Utorak, 4. jun 2003.  / Svedok C-047

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

89

pripadnici MUP-a Hrvatske, ušli u Borovo Selo skidati srpsku zastavu. Kome 
je to trebalo” kaže on, on sam osuđuje to i govori o napadu ...

SUDIJA MEJ: U čemu je smisao ovoga svega? Ovo se odnosi na vrlo mali 
detalj u njegovom svedočenju, a sada ga pitate naširoko o nekom bliskom 
saradniku Franje Tuđmana i šta je on rekao o tome. To uopšte nije relevantno 
za njegovo svedočenje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Relevantno je, gospodine Mej, zbog toga što ovaj 
čovek, koji je političar i koji je bio i ministar unutrašnjih poslova i ne znam 
šta još tamo u to vreme, ne mogu svega da se setim, jedan od najbližih 
saradnika Tuđmanovih, svakako je kompetentan da kaže, a ovo je u intervjuu 
u “Globusu” on rekao 18 maja ...

SUDIJA MEJ: On ovde nije svedok. Vi možete da ga pozovete da svedoči 
ovde za vas, a ovog svedoka o onome šta je on rekao, a ovog drugog 
pozovite kao svog svedoka, ako hoćete.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Ja ovom svedoku pokušavam da predočim iznete 
tvrdnje one suprotne strane koja govori istinu. On govori neistinu ...

SUDIJA MEJ: To nema veze, to nije bitno za njegov iskaz. Ovo je jedan mali 
deo njegovog iskaza. Zašto ne krenemo dalje na nešto važnije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Da li vi, zaista, da li vi, zaista, smatrate da ovaj 
svedok, s obzirom na svoj položaj ...

SUDIJA MEJ: Slušajte, nemojte dalje da se prepirete. Samo nastavite sa 
unakrsnim ispitivanjem o nečem šta je bliže suštini.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, gospodine C-047. Da li vam 
je poznato da u Borovu Selu nije bilo ni jednog jedinog dobrovoljca iz 
Subotice?
SVEDOK C-047 - ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, ja nisam do sada 
spomeno ni jednog dobrovoljca da je iz Subotice, a da je bio u Borovu 
Selu. 
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je li tačno da ovaj čovek koga ste 
pomenuli, da vam je, navodno, govorio o napadu na Borovo Selo, takođe 
nije bio u Borovom Selu?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Bio je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle za njega tvrdite da je bio. Tada 
kad je bio taj sukob, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. Vi kažete da su neki 
dobrovoljci koje je taj dotični koga pominjete bio na obuci na jednom 
privatnom imanju, neću da govorim ime imanja, otkud vi to znate pošto vi 
ne znate ni koliko je on dobrovoljaca uspeo da okupi i gde su bili na obuci? 
Otkud znate to?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To sam ranije naveo da sam čuo u tom 
restoranu gde smo bili.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, za to ste čuli u kafani?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, ja sam ranije rekao da nisam bio na tom 
mestu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E pa dobro, dobro. A je li taj čovek, 
kako vi kažete ‘’vama rekao da je Šešelj naredio da pripremite dobrovoljačke 
odrede’’?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne znam kako mislite, u kojoj situaciji?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, u toj o kojoj govorite na strani 4, u 
šestom pasusu, mislim, nije mi logično da Šešelj izdaje naređenja kao lider 
partije koja ne postoji, još. Pročitajte stranu 4, šesti pasus, to šta govorite 
tu.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, Srpski četnički pokret 
postoji od 1945. godine u ilegali. Ovo je bila situacija da se okupi u vojne 
formacije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi stvarno ne znate ništa i to pokazuje 
praktično svaki vaš odgovor. Ali da sad pomenem neka imena s kojima ste 
navodno razgovarali, pa da se ne bismo svađali, gospodine Mej, da li je 
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javna ili privatna? Pitam vas unapred mogu li da pomenem imena policijskih 
funkcionera, policijskih funkcionera ...

SUDIJA MEJ: To ćemo da rešimo posle pauze. Počećemo sa privatnom 
sednicom za svaki slučaj, a onda ćemo da vidimo šta ćemo da uradimo. 20 
minuta pauze.

(pauza)

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Miloševiću.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pretpostavljam da ovo nije za privatnu 
sednicu, mislim na to da li to ima veze sa dobrovoljcima. Ovo je nešto 
o čemu je svedok govorio na otvorenoj sednici. Želim da vam obratim 
pažnju na deo vaše izjave. Pošto, sasvim otvoreno da vam kažem, želim 
da ustanovimo da to što vi govorite o okupljanju dobrovoljaca je vaša 
čista izmišljotina. Evo, pogledajte na starani 6, drugi pasus, šta kažete ... 
Da je među vašim dobrovoljcima bila i nećaka Stjepana Mesića, sadašnjeg 
predsedika Hrvatske, po imenu Lidija Mesić, to ste rekli, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, to mi je ona kazala, da je nećaka.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A onda mi odgovorite molim vas, da li 
vi uopšte znate da se nećaka Stjepana Mesića ne preziva Mesić, već Erceg?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ona se tako predstavila i rekla je da je nećaka 
Stipe Mesića, da joj je kuća zapaljena tamo, a živela je, mislim, u Malom 
Iđošu. Prezime to drugo ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, da li znate da je ona došla 
u Suboticu iz Like kao izbeglica, negde 1992, 1993. godine, sa Ištvanom 
Kajagešom, dobrovoljcem? Takođe, kao što vidite po imenu, ni taj nije bio 
Srbin.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno, on je bio Mađar i nije 1992, 1993, već 
1991. godine su bili u Subotici, što ima, novine imate, fotografija njihova...
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro. Dakle, ona je izbeglica i već 
je došla kao član Srpske radikalne stranke, jer se učlanila u Srpsku radikalnu 
stranku u Lici. Živi u mestu Njegoš, u opštini Bačka Topola, prema tome, 
ona nije ni u kakvoj vezi sa vama koji tvrdite da je ona bila vaš dobrovoljac. 
Je l’ vi tvdrite da je ona bila vaš dobrovoljac?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja tvrdim i molio bi poštovani Sud da pokaže 
fotografiju iz 1991. godine na proglašenju Srpskog četničkog pokreta, gde 
je njena fotografija, moja fotografija, lidera Srpske radikalne stanke i Ištvana, 
takođe.

SUDIJA MEJ: Da li neko ima tu fotografiju?

TUŽILAC UERC-RECLAF: Ovo je jedna stvar o kojoj nismo govorili u glavnom 
ispitivanju. To je tabulator 21 u dokaznim predmetima Tužilaštva koje smo 
uveli na početku.

SUDIJA MEJ: Da li ćemo to da vidimo na ekranu?

TUŽILAC UERC-RECLAF: Fotografija postoji samo u kompletu na BHS.

SUDIJA MEJ – PITANJE: Da li je to fotografija koju ste imali u vidu?

SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

SUDIJA MEJ – PITANJE:Da li želite da kažete nešto o tome, ako želite, da li 
to hoćete da kažete na privatnoj sednici ili ne?

SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa, najbolje bi bilo na privatnoj sednici.

SUDIJA MEJ: Onda idemo na privatnu sednicu.

(zatvorena sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vi govorite o nekakvom govoru 
Šešelja, koji kaže: ‘’Sve ćemo ih pobiti i proteraćemo ih’’, kažete na mitingu 
koji je bio u Subotici, rekao je da će viljuškama i noževima iskopati oči 
Hrvatima.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, po mojim podacima, pa, molim 
vas to mi potvrdite ili poreknite, održan je miting 13. septembra 1991. 
godine u Subotici, miting Srpske demokratske, ovaj, Srpske radikalne 
stranke, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I on je to govorio na tom mitingu. Po 
mojim podacim, na tom mitingu je bilo oko 5.000 ljudi, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne znam broj.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, otprilike.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne znam. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Koliko?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Bilo je puno ljudi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Puno je ljudi bilo. A po onome što sam 
ja dobio od svakog ko je bio na mitingu, može da potvrdi da uopšte nije 
tačno da je on tako nešto mogao reći. ‘’Proterati’’, ‘’pobiti’’, ovo šta ste vi, 
šta ste vi ovde naveli, viljuškama i noževima iskopati oči Hrvatima i tako 
dalje. 
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Rekao je da svako nepodoban ko ne poštuje 
srpsku vlast, znači Mađari i Hrvati koji ne poštuju, treba da napuste Suboticu, 
te krajeve. A što se tiče kašika i viljuška, zarđale kašike i viljuške je rekao da 
će upotrebiti.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I to je rekao na mitingu na kome je bilo 
5.000 ljudi?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Koliko se ja sećam, jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pretpostaljam da bi još neko od tih 5.000 
prisutnih na mitingu morao toga da se seća, je l’ vam se čini to logično?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa trebalo bi da se sećaju njegovih reči, 
pogotovo Mađari i Hrvati.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sigurno. A po evidenciji koju sam ja 
ovde skupio, ove, ova, ovo pominjanje zarđalih kašika je upotrebljeno samo 
u jednoj, u formi crnog humora, u jednoj zabavnoj emisiji ‘’Minimaksovizija’’ 
na TV Politici 1991. godine.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: A da li je upotrebio vagone, reč?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne, ja nemam to ovde.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Pa znam ja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: On i danas, pošto je u zatvoru ovde, 
kaže da će da pojede ovog Naletelića, s kojim, inače, igra šah, al’ kaže neće, 
jer je mnogo mršav. Pretpostavljam da bi i to mogli da mu pripišete kao 
mržnju prema Hrvatima, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne pripisujem ja nikom ništa, kažem ono što 
se sećam da sam čuo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li ste ikada bili na mitingu sa njim.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li znate da ljudi, koje ste pomenuli, 
tvrde da to nije istina?

SVEDOK C-047: Da li smo na privatnoj sednici?

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni sude ...

SUDIJA MEJ: Idemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine C-047, vi tvrdite da je 
Srpsko udruženje ‘’Sveti Sava’’, subotički ogranak ‘’Kolo srpskih sestara’’, 
dobrotvorne organizacije koje sarađuju sa Srpskom pravoslavnom crkvom i 
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‘’Bunjevačko kolo’’, bunjevačka politička organizacija koja je bila povezana 
sa Srpskom radikalnom strankom, da su skupljali stvari koje su prosleđivali 
na ratište, cigarete, lekove, hranu, čarape, odeću, rakiju i tako dalje. To 
kažete na petoj strani, u sedmom pasusu, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, da li znate da je “Bunjevačko kolo” 
kulturno-umetničko društvo koje nije moglo imati nikakvih dodirnih tačaka 
sa Srpskom radikalnom strankom?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ovo je verovatno greška u prevodu, 
Bunjevačko- šokačka stranka treba da piše.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja ne znam šta vam je greška u prevodu, 
a šta je ... Vama je cela izjava, verovatno, greška u prevodu. Da li vi znate 
da je ovo “Bunjevačko kolo” formirano još sedamdesetih godina, a u ovom 
spornom periodu o kome vi svedočite, 1991-1992. godine, ono dobija 
naziv ‘’Hrvatsko kulturno-umetničko društvo’’?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam se ispravio i kazao Bunjevačko-šokačka 
stranka.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je l’ vam tačno ovo što kažem da 
je to baš 1991-1992. godine dobilo naziv ‘’Hrvatsko kulturno-umetničko 
društvo’’?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: To mi je poznato i znam sedište i znam sve, 
za “Bunjevačko kolo”, da, ali kažem ovo je Bunjevačko-šokačka stranka.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znam, znam, ali da ustanovimo i ovu 
činjenicu, da tada kada se, navodno, uz, rekao bih, kako vi objašnjavate, 
blagonaklon stav vlasti konfrontiraju razne nacionalne zajednice baš 1991. 
na 1992. godinu, to bude hrvatsko kulturno-umetničko društvo. I postoji i 
danas i vode ga subotički Hrvati, je l’ vam to poznato?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, ja mislim i rekao sam, 
na Bunjevačko-šokačku stranku, a ne da ... Ne govirim o “Bunjevačkom 
kolu”. “Bunjevačko kolo” je nešto drugo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi govorite na šestoj strani u 
trećem pasusu, pominjete da ste poverovali u neistine koje je širila srpska 
propaganda, da hrvatske ustaše ubijaju civile i decu. Ja vas sad pitam, ovo 
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je javna sednica pa nema potrebe da se zatvori, da li vi tvrdite ... Jesmo na 
javnoj, gospodine Mej?

sekretar: Na javnoj smo sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim vas, dakle, pitam vas u vezi 
sa ovom tvrdnjom kako ste poverovali neistinama srpske propagande da 
hrvatske ustaše ubijaju civile i decu. Da li vi tvrdite da su bile neistine o 
zločinima izvršenim nad Srbima u Hrvatskoj, u to vreme?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne, to ne tvrdim, ali propaganda sa vaše 
Radio-Televizije su svakodnevna bila, pozivala na na ustanak, na krv, tako 
ću reći.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A imate li vi bilo koju emisiju sa te, koju 
nazivate mojom televizijom, sa pozivima na ustanak i krv?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisam razumeo da li ima?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa imate li bilo kakav prilog takve 
televizije s pozivima na ustanak i krv, jer vi govorite da ste poverovali 
propagandi da tamo ginu civili i deca. Pa sam vas ja lepo pitao, da li vi 
tvrdite da je sve to neistina, da Srbi nisu bili ugroženi tamo, da nisu ginuli 
civili i deca, da nisu ginuli ljudi?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Bilo je zločina, tačno koje ste vi izazvali 
svojom politikom i agresijom na Hrvatsku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Ja sam već video na televiziji 
Zagreb da vas citiraju. Ima jedna jedina rečenica da su srpske snage izvršile 
agresiju na Hrvatsku. Je l’ vi sebe zaista smatrate merodavnim da cenite da 
li su srpske sange izvršile agresiju na Hrvatsku ili su se stvari događale nešto 
drukčije?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja govorim ono što sam ja video, a vi najbolje 
znate ... Vi ste sa Tuđmanom bili u Karađorđevu često na dogovoru.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Dobro. Gospodine Mej, gospođa Uerc-Reclaf je 
jedan od ovih svojih dokaznih predmeta, to je onaj za koji je pitao gospodin 
Kvon (Kwon), pošto ga je dobio kao i ja, pitao šta je s tim dokaznim 
predmetom, pa je dobio odgovor da nije mnogo bitan sa stanovišta pozicije, 
mislim ove lažne tužbe i lažnih svedoka, naravno da nije bitan, ali ...
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SUDIJA MEJ: Možete da izostavite epititeti koje koristite. Čuli smo ih već 
mnogo puta. O čemu pokušavate da govorite?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Evo ...

SUDIJA MEJ: Samo trenutak, gospođo Uerc-Reclaf, o čemu se radi? 

TUŽILAC UERC-RECLAF: To je dokazni predmet Tužilaštva broj 387, 
tabulator 13. Iz određenih razloga sam, zasada, odustala od ovoga.

SUDIJA MEJ: Ako želite da pitate nešto o tome, možete, gospodine 
Miloševiću.

SUDIJA KVON: Koji je vraćen.

SUDIJA MEJ: Da. Mi nemamo više primerke kod sebe.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U redu. Ovo nosi naziv ‘’Direktiva o 
upotrebi oružanih snaga u narednom periodu za pripremu i izvođenje 
borbenih dejstava.’’ Datum je 10. decembar 1991. godine. Znači, posle ovih 
događaja o kojima svedok govori, u potpisu je Savezni sekretar za odbranu, 
general armije Veljko Kadijević, stranica je označena 01061439 vašeg 
registra. Citiraću samo par detalja, u tački 3, govori o tome da Jugoslovenska 
narodna armija sa Teritorijalnom odbranom i pored određenih početnih 
slabosti i tako dalje “očuvala svoj integritet i jugoslovenski karakter” i kaže: 
“To je imalo značajnog uticaja na deblokiranje naših snaga u Republici 
Hrvatskoj”, dakle, je li vam poznato, je li vam poznato ...

SUDIJA MEJ: Gde smo to mi? Prva strana?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Prva strana, tačka 3, gospodine Mej, u sredini tačke 
3, on govori ‘’Jugoslovenska narodna armija i Teritorijalna odbrana’’ ... 

SUDIJA MEJ: Da, u redu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: ‘’Jugoslovenska narodna armija i 
Teritorijalna odbrana’’, kaže “očuvala svoj integritet i jugoslovenski karakter 
i da je to imalo znatnog uticaja na deblokiranje naših snaga u Republici 
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Hrvatskoj”. Dakle, gospodine C-047, je l’ vam poznato da su snage JNA koju 
su tu bile 50 godina, bile blokirane u Republici Hrvatskoj i da su morale da 
se povlače, da izlaze odatle, da štite ugroženo stanovništvo, da sprečavaju 
međusobne sukobe i tako dalje, je l’ vam to poznato?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Armija je to trebala raditi. Trebala je, a...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Evo, ja sam vam ...
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Armija već nije postojala. U Sloveniji se 
raspala, je l’ tako?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I ja sam vam pomenuo primer Borovog 
Sela gde je upravo intervencijom vojske zaustavljen sukob, a čak vojska 
spasila tu grupu hrvatskih policajaca koji su upali u Borovo Selo, je l’ se 
sećate toga?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Znam, a da li ćete mi reći sastav te armije, 
nacionalni sastav?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da ne ulazimo sad, pošto ja ne 
odgovaram na vaša pitanja, nego vi na moja, to su podaci koji se lako mogu 
utvrditi. Dakle, je l’ ta armija izvršila agresiju na Hrvatsku ili je bila blokirana 
i napadnuta u Hrvatskoj?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja ne bih zalazio u to, te vojne stvari, šta je 
bilo, kako je bilo. Armija je bila na teritoriji Hrvatske, zna se zbog čega je 
doš’o oružani sukob. Hrvati, civili i u Bosni Muslimani nisu imali ni tenkove, 
ni avione, ni topove, koliko ja znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi malo znate, ali to nije predmet 
vašeg svedočenja. To je veoma evidentno. Dakle, a onda kaže: “Znatnog 
uticaja na deblokiranje naših snaga u Hrvatskoj i prihvatanje inicijative 
Predsedništva o angažovanju mirovnih snaga Ujedinjenih nacija (United 
Nations) u Jugoslaviji”, to se kaže u tome. A onda bih prešao na stranu 3 
tog istog dokumenta koji nam je ovde podeljen od suprotne strane. Dakle, 
nisam ga ja doneo, tačka 6, to je naredba Saveznog sekretara, decembra 
1991. godine, tačka 6, glasi: ‘’U svim zonama borbenih dejstava staviti pod 
komandu najstarijeg starešine JNA sve jedinice JNA i Teritorijalne odbrane 
kao i dobrovoljačke jedinice koje prihvataju da budu pod tom komandom i 
nošenje oznaka JNA i TO. Sve ostale naoružane sastave smatrati paravojnim 
i iste razoružavati i udaljavati iz zone ratnih dejstava”. E, čuli ste ovo. Kako 
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možete da tvrdite ono što ste juče tvrdili kako su pojedini dobrovoljci koji su 
se prijavljivali u JNA nosili ove oznake koje ste juče prikazali, u JNA oznake 
Srpskog četničkog pokreta i tako dalje?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Prvo da vam kažem, gospodine Miloševiću, 
ovo jeste na papiru napisano, apsolutno nije tačno. Ja ću vam reći, Srpska 
dobrovoljačka garda sa drugim oznakama, Beli orlovi, Srpski četnički pokret, 
Vukovi iz Bosne i tako dalje, svi su nosili drukčije oznake i druga stvar, nije 
tačno da su razoružavali i vraćali takozvane paravojske. Mi jesmo bili pod 
komandom i javljali smo se u komandu gde smo kao četnička jedinica, ali 
oznake nisu skidane i svako je svoje oznake nosio, a vi ste naoružavali nas. 
Vojska Jugoslavije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vojska Jugoslavije naoružavala vas iz 
Srpskog četničkog pokreta?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A na to ćemo doći. Koliko sam vas 
shvatio, juče ste objašnjavali da ste u Subotici dobijali naoružanje od 
komandanta koji se zvao, čini mi se pomenuli ste pukovnika Jankovića, je 
l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije pukovnik Janković, Jovanović.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pukovnik Jovanović?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I onda ste kažete sledeće, to može da se 
vidi na transkriptu, tamo ste, kažete, kažete bili naoružani, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam rek’o ko je bio kod pukovnika 
Jankovića, Jovanovića. Ja sam bio u njegovom prisustvu kad je trebovao 
oružje za Liku i dobio je od pukovnika Jovanovića.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Objasnili ste da su dobrovoljci naoružani 
od pukovnika Jovanovića, komandanta garnizona u Subotici. Onda vas 
je gospođa Uerc-Reclaf pitala: ‘’A kad ste došli tamo na ratište, da li ste 
se nekome javljali’’, vi ste rekli javljali ste se vojnoj komandi. ‘’A što ste se 
javljali’’, pita vas ona, a vi odgovarate, ‘’da bismo dobili oružje, opremu i da 
bismo dobili mesta za smeštaj’’ i tako dalje. Prema tome, gospodine C-047, 
u istom dahu i u toku od nekoliko minuta ispitivanja, u glavnom ispitivanju, 
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vi prvo objašnjavate da ste naoružani od strane pukovnika Jovanovića u 
Subotici, a onda da kad ste došli tamo javljate se vojnoj komandi da 
biste dobili naoružanje i tako dalje, kao dobrovoljci. Šta je od toga istina, 
gospodine C-047, jer ste rekli i jedno i drugo i to nema štamparske greške, 
jer ste rekli usmeno. Šta je od toga istina?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja sam vam rekao sasvim drukčije, ko je bio 
sa mnom i da smo bili u stanu pukovnika Jovanovića u Subotici. Data mu 
je lista sa trebovanjem koju sam ja video, uniforme, snajperi koji su uzeti iz 
prve kasarne u Subotici. A druga stvar, Duško Stipanović je, takođe, uzimao 
iz kasarne snajpere kad je iš’o na teren. I on je bio na ratištu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, je li vam poznato da je postojala 
odluka saveznih organa o tome kako se jedino mogu primati dobrovoljci? 
Vi nešto u tom smislu pominjete da su morali da budu psihofizički zdravi, 
normalni i tako dalje, da nema kriminalaca među njima i ostalo, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ne znam o čemu govorite? O dobrovoljcima 
ne. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A znate li da je postojala odluka da 
se dobrovoljci primaju po određenoj proceduri i raspoređuju u jedinice. 
Isključivo u tom svojstvu mogu se tretirati kao pripadnici oružanih snaga.?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Naravno da mora da bude zdrav čovek i da 
je služio vojsku, to je uslov.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste imali u rukama, ili bar pred 
očima tu odluku Predsedništva Jugoslavije o tome kako se mora postupati? 
Objavljeno je u novinama?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR:Meni je to jasno, ali to se odnosi na dobrovoljce 
u Vojsku Jugoslavije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vojsku Jugoslavije?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E pa dobro, pročitali smo, znači, ovo što 
piše u naredbi generala Kadijevića: “Sve ostale sastave smatrati paravojnim, 
iste razoružati i udaljavati iz zone borbenih dejstava” a onda: “svim merama”, 
dalji pasus iste tačke 6: “Svim merama sprečiti pljačku i genocidna” u 
zagradi “osvetnička ponašanja. U tom cilju uspostaviti potrebnu kontrolu 
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angažovanjem organa vojne policije i za to određenih jedinica, kao i organa 
za krivično gonjenje”, to piše u naredbi. I dalje, tačka 7 kaže: “Kontakte sa 
liderima raznih stranaka obavljati samo u skladu sa važećim propisima uz 
prethodnu saglasnost, konsultacije sa višom komandom. Pri tome preduzeti 
mere i sprečiti sve kompromitujuće susrete” i tako dalje, “antiarmijske 
propagande”. Dakle, je li to način na koji je JNA imala odnos prema 
događajima o kojima vi svedočite, gospodine C-047?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije mi poznato da su tako radili, apsolutno 
mi nije poznato. Ni jednu dobrovoljačku jedinicu, koliko ja znam, nisu 
vratili u vreme kad sam ja bio na terenu. Svi su nosili svoje oznake, a što 
se tiče pljačke i genocida, pljačke je bilo ko u svakom ratu. Vojna policija je 
zaustavljala, a Arkana nije niko zaustavljao i to je nošeno u Srbiju. Ja ne znam 
da je neko od četnika iz mog kraja, iz moje jedinice, da je vraćen.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, da nije suprotno upravo od onog 
što pričate? Da vas nisu oterali odande?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisu nikako. To ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste dobrovoljci bili?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jesmo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I dobrovoljno otišli tamo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I dobrovoljno otišli nazad?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jeste, al’ teško se vratiti.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I dobrovoljno se vratili?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Vratili smo se, sigurno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, šta u tome imaju vlasti i JNA, vi otišli 
kao dobrovoljci, vratili se kao dobrovoljci, oduzeli vam oružje tamo, a vi 
kažete ...
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nisu. To nije tačno da su oduzeli. Nisu 
oduzeli oružje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pretresali da ne nosite oružje.
SVEDOK C47 – ODGOVOR: Nisu oduzeli ništa.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vratili ste se sa oružjem?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Mi smo vratili oružje u školi, ljudi su odložili 
oružje i municiju i bombe, ko je imao. Komplet koji smo dobili. To sam 
rek’o.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, ja samo te činjenice i navodim. 
Dakle, vi ste otišli kao dobrovoljačka jedinica, tamo ostali bez oružja i vratili 
se bez oružja.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jeste gospodine Miloševiću. Ja bih voleo da 
na zatvorenoj sednici razjasnimo ovo pitanje, ako može.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: To je trošenje vremena. Ovo su proverene 
činjenice.

SUDIJA MEJ: Da, čekajte. Neka svedok objasni šta želi. Idemo na privatnu 
sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste pribavili neku vrstu diagrama, to 
je struktura Srpske radikalne stranke i Srpskog četničkog pokreta. To vam je 
na strani 6, u petom pasusu i vi kažete, kad govorite, znači, o Vojvodini da 
je sve bilo centralizovano na nivou pokrajine, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Sve ide od Beograda.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, video sam ovu vašu šemu da imate 
...

SUDIJA MEJ: Tabulator 4. Stavite ga pred svedoka. 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Shema Srpske radikalne stranke je pod tabulatorom 
4, a četničkog pokreta pod tabulatorom 7.
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SUDIJA KVON: Iskoristiću ovu priliku. Prethodni dokument ja bio pod 
tabulatorom 3, a ne 13 iz dokaznog predmeta Tužilaštva broj 387.

TUŽILAC UERC-RECLAF: U pravu ste, časni Sude.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Evo, ja ću da vas pitam samo jednu stvar 
iz ovog tabulatora 4 pošto, vi mi objašnjavate šta je bilo centralizovano. 
Dakle, gledajući odozgo imate, znači, jedan kvadrat gde piše, ‘’Vojislav 
Šešelj, predsednik’’, pa onda, levo i desno ‘’Glavni odbor odgovoran za 
Srbiju, Republiku Srpsku, Republiku Srpsku Krajinu i druge u Beogradu’’, 
pa onda ‘’Otadžbinska uprava’’, ne znam koja vam je razlika između tog 
njihovog Glavnog odbora i Otadžbinske uprave, ali vi, verovatno, kao 
član stranke znate i onda dole, znači, posle tog centralnog organa, sledeći 
kvadrat je Predsedništvo Srpske radikalne stranke Vojvodine. Je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, išao sam na Predsedništvo ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, da l’ tu pišete ‘’Maja Gojković’’, 
predsednik toga Predsedništva Srpske radikalne stranke za Vojvodinu. Da li 
vi, uopšte, znate da u toj vašoj, kako tvrdite, Srpskoj radikalnoj stranci uopšte 
nisu postojali pokrajinski nivoi, jer je to suprotno političkom programu vaše 
stranke koja je za ukidanje pokrajina. Ne postoje pokrajinski nivoi u Srpskoj 
radikalnoj stranci. Pokrajinski nivo postoji u Socijalističkoj partiji Srbije, ali 
u Srpskoj radikalnoj stranci, ne postoji. Je l’ vama to, kao članu stranke, 
poznato?
SVEDOK C-047 - ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, suština nije u toma, 
suština je Srpske radikalne stranke, lanac komandovanja, tako bih reko’, do 
kraja gde sam ja živeo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ako govorite o lancu komandovanja 
onda ispada da vam je Maja Gojković bila komandant, znači jedna dama, 
advokat iz Novog Sada, komandant Srpskog četničkog pokreta u Vojvodini. 
Je l’ to vi tvrdite?
SVEDOK C-047 - ODGOVOR: To nisam rekao, bukvalno komandovanje, 
već lanac upravljanja, kako hoćete da kažete.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, vama, vama ne odgovara kako 
god vas pitam. Evo, vi ste ovu šemu nacrtali koja ne odgovara istini, jer 
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oni nemaju pokrajinski nivo. Kažete da je lanac komandovanja, vama je šef 
Srpskog četničkog pokreta Maja Gojković. Je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Piše ‘’Vojvodina’’, znači za Vojvodinu, 
gospodine Miloševiću.

TUŽILAC UERC REKLAF: Časni Sude, mi sada gledamo strukturu Srpske 
radikalne stranke, a ne četničkog pokreta.

SUDIJA MEJ: Da, tužilac kaže da je pitanje postavljeno na pogrešnoj premisi. 
Počeli ste sa radikalnom strankom, pređite na četnički pokret, ako je to ono 
šta želite

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Imam u vidu odgovore svedoka, pa mi dozvolite, 
dakle, da sledim odgovore svedoka. Jer on kaže, to je lanac upravljanja 
Srpskom radikalnom strankom, pa kaže lanac ...

SUDIJA MEJ – PITANJE: Ne, ne. Svedoka je možda zbunilo pitanje i činjenica 
da se ne ide redom, ali hajde da mu postavimo pitanje u vezi toga. Počnite 
sa dokumentom pod tabulatorom 4, odnosno strukturom SRS, to je bilo 
prvo bitno pitanje, Srpska radikalna stranka. Kako biste vi opisali odnos 
između vašeg, odnosno Opšinskog odbora i, recimo, predsednika stranke u 
Vojvodini. Kako biste opisali taj odnos?

SVEDOK C-047 – ODGOVOR: U Subotici je postojao Opštinski odbor, a 
Subotica je centar više opština Srpske radikalne stranke, znači, političke 
stranke gde je za severnobački okrug bio Božidar Vujić predsednik, a 
Opštinskog odbora je bio Ljubomir Radić. Centar ove političke stranke se 
nalazio, za Vojvodinu govorim, je u Novom Sadu. Maja Gojković je bila 
predsednik Srpske radikalne stranke. Za koordinatora za Vojvodinu jedno 
vreme je bio Jovan Glamočanin i naveo sam, naravno, predsednika Srpske 
radikalne stranke Vojislava Šešelja u Beogradu. Taj lanac sam hteo da 
pokažem, redosled političkog…

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da nije sporno da ovaj kvadrat koji, sad 
ste opisali i rekli ‘’Maja Gojković’’, ovde piše ‘’Predsedništvo Srpske radikalne 
stranke Vojvodine’’. Je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To ste vi napisali.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, tako i mislim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, vi možete da mislite šta god 
hoćete, ali Predsedništvo Srpske radikalne stranke Vojvodine ne postoji, niti 
je ikad postojalo.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, ja ne znam gde sam 
bio u Novom Sadu onda u kancelariji kod Maje Gojković.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U Novom Sadu, mogli ste da budete i u 
stanu kod nje, a i u kancelariji, ali ne postoji Predsedništvo Srpske radikalne 
stranke Vojvodine, to je suprotno njihovom programu.

SUDIJA MEJ: Gospodine Miloševiću, nema smisla da se prepirete u vezi 
ovoga. Svedok je rekao da su postojali. Ako vi imate druge informacije, vi 
ćete to da izvedete pred sudom i ako mi mislimo da je to od neke važnosti, 
mi ćemo da donesemo naš zaključak.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Od važnosti je, gospodine Mej, samo 
jedna sitnica, a to je da ovaj svedok govori neistinu. Samo je to od važnosti, 
drugo ništa nije od važnosti. A dobro, recite ...

SUDIJA MEJ: To je ono što vi tvrdite, a na nama će biti da presudimo. Idemo 
dalje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine Mej, po toj logici vi možete 
da presudite da je danas ponedeljak, to nema nikakve sumnje. Vi govorite, 
gospodine C-047, da je, evo, ovde imate na vašoj listi, znači Maja Gojković 
bila zamenik Vojislava Šešelja, je l’ tako?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Jedan od funkcionera u Beogradu, u Vojvodini 
je bila, za Vojvodinu je bila, glavna.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ta funkcija zamenika se uvela kod 
njih tek na kongresu 1996. godine, maja meseca i da je zamenik Tomislav 
Nikolić, a ne Maja Gojković. Nikad nije bila zamenik Vojislava Šešelja. Vi 
govorite o svojoj stranci.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pretpostavljam da je, da je sasvim 
logično da vi znate to o toj svojoj stranci. Ali je neverovatno vaše neznanje 
o stranci kojoj, kako vi kažete, pripadate, kojoj ste pripadali.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja vam govorim istinu. E sad, da li je ona bila 
zamenik i da li je Predsedništvo u Beogradu imalo 10 ili 15 članova ... Maja 
Gojković je bila jedna od njih i ona je bila u Novom Sadu i bila je glavna za 
Vojvodinu i glavna za opštinske i među-opštinske odbore stranke.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nema nikakve sumnje da je ta dama 
bila zvaničnik Srpske radikalne stranke i da je živela u Novom Sadu, kao i 
da je advokat i tako dalje. Ali ono što ja dovodim u sumnju celu ovu vašu 
šemu i tvrdnje na račun određenih institucija koje nisu postojale. Da li ste vi 
pročitali program stranke koji je i sada na snazi?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da, jesam, gospodine Miloševiću. Vi kažete 
nema centralizacije ... Kako nema, šta je Predsedništvo severnobačkog 
okruga, to nije centralizacije jedne stranke, a ja vas pitam sada, a vi kažete 
malo pre da nema, a vidite da ima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja vam pričam potpuno drugu stvar. 
Protiv je programa Srpske radikalne stranke. Ja ne ulazim u to da li se ja 
sa tim slažem ili ne, to nisu vrednosni sudovi, moji i vaši. Oni ne priznaju 
pokrajine, nemaju prokrajinske organizacije.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja tvrdim da imaju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi čak tvrdite da su Vujić i Radić 
kumovi?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja sam tražio da se ti podaci provere i 
to je isto netačno.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja jako dobro poznajem i jednog i drugog. 
Gospodin Radić je službenik DB-a, to isto da vam kažem. Ljubomir Radić.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Tačno je, po podacima koje sam ja 
dobio, da postoji Radić koji je kum ovom Vujiću, ali to nije Ljubomir Radić 
iz DB, nego Gojko Radić, koji nema nikakve veze sa tom osobom. A kum 
se venčani može ustanoviti u venčanici, zapisan u matičnom listu, u knjizi 
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venčanih, nije teško proveriti. Tvrdite stvari jednostavno onako kako mislite 
da će da izgledaju uverljivo.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da li mogu da kažem, gospodin Radić je 
njegov venčani kum i radnik Državne bezbednosti u Subotici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Možemo da idemo dalje što se toga 
tiče. Ja sam pokušao da vas pitam o tome, ali vi, očigledno, imate druge 
informacije. Vi govorite o iskaznicama dobrovoljaca SČP ...
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, ja to nisam pisao, ja 
ne kažem iskaznice.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, koje to napisao? To piše na strani 8, 
u pasosu 2 i 3?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ljudi koji su ovo prevodili, verovatno tako 
govore svojim jezikom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije prevedeno sa engleskog na srpski, 
nego, pretpostavljam, sa engleskog na srpski.
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da li je to sada bitno? Vi ne znate šta je 
iskaznica.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja samo imam takav podatak, pošto 
ste vi dali takvu izjavu, da se proveri to što vi pišete u svojoj izjavi, pošto 
je provereno da je sve netačno, između ostalog je provereno da nikakve 
iskaznice nisu postojale...

SUDIJA MEJ: To je komentar, to je samo još jedan komentar. Neadekvatno 
pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pitanje je, da li znate da nikakve iskaznice 
nisu postojale?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Iskaznice su hrvatsko ime. Pristupnice su bile 
i članske karte.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Iz podataka koje ja imam, a budite 
ljubazni pa to ili potvrdite ili osporite, dakle, ništa od ovih papira nema, 
nego, dobrovoljci su davali lične karte, vojnu knjižicu i pismenu izjavu da ne 
boluju od bolesti zavisnosti, zaraznih, duševnih i slično.
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nije mi poznato za te bolesti što nabrajate. 
Za ličnu kartu je istina i za vojnu knjižicu je istina.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nisu se izjašnjavali da li boluju od 
duševnih, zaraznih, da l’ su narkomani i tako dalje, niko ih to nije pitao?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ja nisam doktor da to regulišem.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Da li postoje ili bi trebalo, po ovome što 
vi tvrdite, da postoje nekakvi dosijeji dobrovoljaca u Subotici, u arhivi Srpske 
radikalne stranke?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Treba da postoje. Ja nemam ništa kod sebe. 
Da sam imao, da su mi pronašli, davno bi me vaši pripadnici Državne 
bezbednosti ubili, verovatno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Koga su to ubili, po tome što vi znate, 
pripadnici srpske Državne bezbednosti? Drugo je to što ste rekli da bi vas 
uhapsili. Uhapsili bi vas, verovatno, ali koga su to oni ubili?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Gosodine Miloševiću, ne želim da o tome 
komentarišem. Poznato je u Srbiji šta se dešava i koje umešan u ta ubistva.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Ko je umešan? Pretpostavljam da je to 
nešto što se zna?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Nadam se da se zna.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Recite mi, s obzirom da povezujete i 
Ministarstvo unutrašnjih poslova Srbije, da li vi hoćete da kažete da je u 
MUP-u bilo neke komandne strukture u Srpskom četničkom pokretu? Ovo 
imate na strani 7, treći pasus. Vi govorite o tome
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Je li vidite vi ovo?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Vidim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Pa koja je ovo, molim vas, izmišljotina. 
Pazite šta piše, pošto ovo nije ništa što vas otkriva. ‘’Linija komandovanja 
Srpske radikalne stranke u SUP-u je sledeća’’, pa na vrhu ‘’DB Beograd’’, što 
će reći da DB komanduje Srpskom radikalnom strankom, je li tako? Je li DB 
komanduje Srpskom radikalnom strankom, po vama?
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SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Bilo je saradnje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Pa, čekajete, šta to znači?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Hvatate se za reč komandovanje. To je 
povezanost lidera ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Kojih lidera?
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Lidera SUP-a, SUP-a, gospodine Miloševiću. 
Čelnika SUP-a.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Dobro, molim vas, pogledajte ovo. Ja 
ovo moram da pročitam zbog javnosti. Kažete, ‘’Linija komandovanja Srpske 
radikalne stranke u SUP-u je sledeća’’, pa onda na vrhu ‘’DB Beograd’’, pa 
‘’međuopštinski SUP okruga ‘Severna Bačka’’’, pa ispod toga ‘’Milan Jerinkić, 
sekretar SUP-a za okrug Severna Bačka, član Srpske radikalne stranke’’, pa 
‘’Radovan Knežević, načelnik SUP-a za okrug Severna Bačka, simpatizer 
Srpske radikalne stranke’’, pa ‘’Mirko Zinajić načelnik SUP-a u Subotici, član 
Srpske radikalne stranke’’, pa ‘’Nikola Ivošević načelnik Operativne službe 
za okrug Severne Bačke, član Srpske radikalne stranke’’ i na kraju, na kraju, 
sada da ne nabrajam zbog otkrivanja identiteta i tako dalje, pa kakvo je ovo, 
molim vas ...
SVEDOK C-047 – ODGOVOR: Ti ljudi su članovi Srpske radikalne stranke ili 
simpatizeri bili Srpske radikalne stranke. To su čelnici SUP-a severnobačkog 
okruga, kažem, koji su bili članovi Srpske radikalne stranke.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ - PITANJE: Gospodine C-047, ja sam vam rekao da 
ovi ljudi koje sam vam nabrojao nisu bili članovi Srpske radikalne stranke, ali 
kad bi bilo tako kako vi kažete, da su, na primer, simpatizeri ... Eto, neko je 
simpatizer fudbalskog kluba Crvena Zvezda, a neko Partizana, kako možete 
...

SUDIJA MEJ: Samo trenutak. Ovo morate da vodite na regularan način. Da 
li tvrdite da svedok nije u pravu kada kaže da su ti ljudi bili članovi Srpske 
radikalne stranke? Da li je to poenta?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Ima dve poente, gospodine Mej. Jedna je, da je 
to laž, druga je i kad ne bi bilo, kakva je ovo linija komandovanja Srpske 
radikalne stranke u SUP-u. Je li vi kažete da DB na vrhu ...
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SUDIJA MEJ: Dobro, dozvolite svedoku da se sad na to osvrne. Vi ste nam 
već rekli da optuženi nije u pravu i da su ti ljudi bili članovi Srpske radikalne 
stranke i nema potrebe da se vraćamo na to. Ali, takođe vam je bilo 
postavljeno pitanje o tome kakav je to bio lanac komandovanja, odnosno 
hijerarije unutar Srpske radikalne stranke i veze između njih i SUP-a i da 
li je DB bio na vrhu. Vi možete na to da odgovorite, ali ako vam je bolje, 
možemo da odemo na privatnu sednicu?

SVEDOK C-047: Bolje da idemo na privatnu sednicu.

SUDIJA MEJ: Idemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na otvorenoj sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Da li prekidamo za danas ili mogu da postavim 
još neka pitanja u vezi sa ovim.

SUDIJA MEJ: Ne, moramo da prekinemo za danas jer počinje drugo suđe
nje u ovoj sudnici. Gospodine C-047, sa ovim se, zasada, završava vaše 
svedočenje. Pokušaćemo sutra da završimo sa vašim svedočenjem. Optuženi 
ima još sat i petnaest minuta za unakrsno ispitivanje. Kao što sam rekao, 
pokušaćemo da završimo sutra. U međuvremenu ćemo da nastavimo sa B-
024 i B-1098. Rasprava se prekida do sutra u 9.00. 
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